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POLITYKA

Nowy start dla Kosza-
lina - pod takim ha-
słem Prezydent Piotr 
Jedliński i jego ekipa 
oficjalnie zainauguro-
wali kampanię wybor-
czą w CK 105. Wszyst-
ko odbyło się w blasku 
fleszy i wśród kamer, 
przy pełnej sali entu-
zjastów. - Zwycięży-
my! - krzyczeli uczest-
nicy konwencji. 

Startujący z komitetu 
„Dumni z Koszalina” 
prezydent Piotr Jedliń-
ski ma m. in. poparcie 
PSL oraz Polski 2050 
Szymona Hołowni. 
Na listach wyborczych 
do Rady Miejskiej jest 
znaczna grupa młodych 
osób. Ponadto wśród 
licznych sympatyków  
są znane nazwiska z 
Koszalina: pułkownik re-
zerwy Dariusz Sienkie-
wicz - były komendant 
Centrum Szkolenia Sił 
Powietrznych oraz Mał-

Materiał wydawcy

„Dumni z Koszalina” zapowiadają, że idą po zwycięstwo
gorzata Chodkowska 
- wiceprezes Fundacji 
Pokoloruj Świat i Piotr 
Stasiuk - trener piłkarzy 
ręcznych Gwardii Ko-
szalin. - Musimy zbudo-
wać w naszym mieście 
prawdziwą wspólnotę. 
Koszalin podzielony to 
Koszalin słaby. Idziemy 
do tych wyborów z naj-
lepszym programem. Ze 
wspaniałymi, pełnymi 
pasji ludźmi i masą po-
zytywnej energii. Wszy-
scy mieszkańcy mówią 
jedno - „nie chcemy w 
naszym mieście partyj-
nych awantur” - mówił 
Piotr Jedliński. 

Prezydent  podkreślał 
dokonania z minionych 
lat, mówił o gigantycz-
nych zmianach, jakie za-
szły w mieście. - Nikt już 
sobie nie wyobraża Ko-
szalina bez pięknych hal 
sportowych, nowocze-
snego aquaparku, teatru i 
filharmonii. Mamy najlep-
szą opiekę przedszkolną 
i żłobkową w Polsce. Pro-
wadzimy innowacyjne 
programy edukacyjne i 

społeczne. Osiągnęliśmy 
rekordowo niskie bezro-
bocie - wyliczał.

Prezydent mówił też o 
wyzwaniach na kolejne 
lata. - Wszyscy liczy-

my na jak najszybsze 
uruchomienie środków 
unijnych przez nowy 
rząd - pieniędzy, dzię-
ki którym będziemy 
mogli realizować nowe 

projekty inwestycyjne, 
edukacyjne i społecz-
ne i dalej dynamicznie 
rozwijać nasze miasto. 
Jesteśmy pełni wiary w 
zwycięstwo. My nie py-

tamy, co Koszalin może 
zrobić dla nas, my py-
tamy całym sercem, co 
możemy zrobić dla Ko-
szalina - kontynuował 
Piotr Jedliński.
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INWESTYCJE

- Otworzyliśmy oferty 
przetargowe na prze-
budowę ul. Chałubiń-
skiego - poinformował 
prezydent Piotr Jedliń-
ski.  Miasto zyska wy-
remontowaną ulicę w 
sąsiedztwie szpitala.

Będzie nowa na-
wierzchnia, ścieżka 
rowerowa i chodniki. 
Powstanie 141 nowych 

miejsc postojowych,  3 
zatoki autobusowe i 4 
wiaty przystankowe. 
Pojawi się też nowe  
oświetlenie ulicz-
ne. Przez cały okres 
trwania inwestycji ma 
być zapewniony nie-
przerwany dojazd do 
Szpitalnego Oddziału 
Ratunkowego.  Koszt 
inwestycji to 15,4 mln 
złotych. Czas realizacji 
inwestycji to trzy lata, 
ale może  uda się go 
skrócić do dwóch.      M

Fot. UM

Ważna przebudowa
koszalininfo.pl

Mielnie. Podczas wyda-
rzenia zorganizowano 
licytacje dobroczynne 
przedmiotów ofiarowa-
nych przez darczyńców. 
Środki przekazano na 
pomoc dla hospicjum, 
podopiecznych Funda-
cji „Zdążyć z Miłością” 
oraz trójki potrzebują-
cych wsparcia dzieci: 
9-letniego Kuby Dudkie-
wicza, 9-letniego Artura 
Płockiego i 8-letniej Da-
nusi Nowińskiej.           M

WOLONTARIAT

- Zebraliśmy ponad 
200 tysięcy złotych 
podczas tegoroczne-
go Prezydenckiego 
Balu Charytatywne-
go - poinformował 
prezydent Piotr Je-
dliński. Dzięki tej ini-
cjatywie już ponad 1 
mln złotych trafiło do 
potrzebujących osób 
i instytucji takich  jak 
Fundacja Zdążyć z 
Miłością, czy Hospi-
cjum im. Maksymilia-
na Kolbego. 

- Tegoroczny bal był 
pod każdym względem 
rekordowy. Gościliśmy 
100 par, a 70 darczyń-
ców podarowało na au-
kcje 650 przedmiotów 
- wspominał prezydent 
Piotr Jedliński. Przypo-
mnijmy, Prezydencki 
Bal Charytatywny odbył 
się w sobotę, (3 lute-
go) w hotelu Unitral w 

Przekazano pieniądze zebrane na balu

Fot. KP
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SAMORZĄD 

Rozmowa z Markiem 
Łagockim kandyda-
tem do sejmiku wo-
jewództwa zachod-
niopomorskiego.

Teraz możemy to po-
wiedzieć oficjalnie: 
zdecydowałeś się na 
start w wyborach do 
Sejmiku Wojewódz-
twa Zachodniopo-
morskiego...

Tak, teraz mogę już to 
oficjalnie potwierdzić. 
Zresztą była już o tym 
mowa podczas konfe-
rencji Lewicy, gdy ofi-
cjalnie zaprezentowali 
mnie Ministrowie Sta-
nisław Wziątek oraz 
Dariusz Wieczorek. 
Mianowicie jestem li-
derem listy kandyda-
tów Nowej Lewicy do 
Sejmiku Wojewódz-
twa Zachodniopo-
morskiego w okręgu 
4 koszalińsko-szcze-
cinecko-sławieńsko- 
białogardzkim. Bardzo 
dziękuję za zaufanie. 
Na pewno go nie za-
wiodę, a tym samym 
mocno liczę na Wasze 
wsparcie. 

Dlaczego akurat 
Lewica?

Czas zadbać o służbę 
zdrowia, mieszkalnic-
two i edukację, a Lewi-
ca jest gwarantem, że 
te kwestie zostaną po-
ruszone. Głęboko w to 
wierzę i zrobię wszyst-
ko, by dołożyć ze swo-
jej strony cegiełkę do 
zbudowania lepszego 
jutra dla mieszkańców 
naszego regionu.

Kto jest w Twojej 
drużynie?

Rada Wojewódzka 
zaakceptowała na-
szą listę kandydatów. 
Są tam mieszkań-
cy Darłowa, Sławna, 
Szczecinka, Białe-
go Boru, Białogardu. 
Mamy przedstawicieli 
rolników, środowisk 
edukacyjnych, służb 

„Jestem gwarantem tego, że zadbam o interes mieszkańców”

mundurowych, przed-
siębiorców oraz praw-
ników. Stworzyliśmy 
silną grupą i ruszamy 
w teren na spotkania 
z mieszkańcami. Jako 
lider zapewniam, że 
głos lewicy w naszym 
regionie będzie sły-
szalny i że problemy 
mieszkańców będą 
rozwiązywane. Przed 
nami seria spotkań z 
mieszkańcami powia-
tów szczecineckiego, 
białogardzkiego, sła-
wieńskiego i kosza-
lińskiego, którzy chcą 
poznać program na-
szego zespołu oraz 
podzielić się swoimi 
problemami i oczeki-
waniami.  Jesteśmy 
po to, by dbać m.in 
o sprawy związane 
ze służbą zdrowia, 
m i e s z k a l n i c t w e m 
i edukacją i tym w 
pierwszej kolejności 
chcemy się zajmo-
wać. Przede wszyst-
kim - jeżeli chodzi o 
ochronę zdrowia,  wie-
my, że brakuje lekarzy 
różnych specjalizacji. 
Trzeba ten problem 
rozwiązać systemo-
wo. W przeciwnym ra-
zie w publicznej służ-
bie zdrowia nie będzie 
miał kto leczyć na-
szych obywateli. Liczę 
na mocne wsparcie ze 
strony rządu i resortu 
zdrowia. 

W jaki sposób chce-
cie rozwijać region?

O szczegółach pro-
gramu będziemy mó-
wić na spotkaniach 

z mieszkańcami. To 
dzięki ich pracy i zaan-
gażowaniu osiągamy 
sukcesy jako region. 
Mamy najczystsze po-
wietrze, jesteśmy lide-
rem w produkcji ener-
gii odnawialnej. To 
nasz ogromny poten-
cjał, i trzeba na niego 
stawiać. To  ogromne 
szanse na rozwój wo-
jewództwa. Pamię-
tajmy też, że naszym 
atutem jest też dobry 
klimat. Także klimat 
do rozwoju biznesu.

Co macie do zaofe-
rowanie w  zakresie 
gospodarki?

W naszym progra-
mie jest to wyraźnie 
zaznaczone. Przez 
następne lata nale-
ży zwiększyć udział 
energii odnawialnej 
oraz poprawić infra-
strukturę energetycz-
ną w zakresie linii 
przesyłowych. Maga-
zynowanie energii ma 
ogromny potencjał i 
pozwala na rozwój 
zachodniopomorskie-
go przemysłu, usług, 
handlu i rolnictwa przy 
udziale środków unij-
nych.

Należy stworzyć 
sieć ekologicznego 
transportu zachod-
niopomorskiego w 
taki sposób, by żaden 
mieszkaniec naszego 
regionu nie był wyklu-
czony komunikacyjnie. 
Ten problem podnosi-
łem także w kampanii 
parlamentarnej. Zro-
biłem to na podstawie 

rozmów z wyborcami i 
na ich prośbę. Chcemy 
także zachęcić przed-
siębiorców i pracow-
ników wykonujących 
pracę zdalną do osie-
dlania się na terenach 
wyludniających się. 
Tu konieczne będzie 
wzmocnienie i dofi-
nansowanie m.in. sze-
rokopasmowego inter-
netu w każdej gminie. 
Planujemy też akty-
wizację gospodarczą 
lokalnych społeczno-
ści poprzez tworzenie 
Powiatowych Cen-
trów Biznesu, w skład 
których będą wcho-
dzić ośrodki wsparcia 
przedsiębiorczości w 
zakresie taniego udo-
stępnienia powierzchni 
biznesowej, doradztwa 
gospodarczego czy 
obsługi ekonomiczno - 
prawnej.

A co z rolnic-
twem? Jakie macie 
pomysły?

Rolnictwo to istotna 
gałąź naszej gospo-

darki. Co więcej, do-
łączyło do nas wielu 
rolników, którzy widzą 
szanse na rozwój tej 
dziedziny. Dziś wielu 
przedstawicieli tej gru-
py przyznaje, że nie 
widzi na scenie poli-
tycznej silnego wspar-
cia. Właśnie nasz ze-
spół chce im to dać, 
mając na uwadze trwa-
jącą wojnę w Ukrainie i 
związane z tym proble-
my i pretensje rolników 
o zboże, które trafia do 
naszego kraju. Nasz 
program zakłada budo-
wę zaplecza dla zdro-
wej żywności opartej 
na dorobku naszych 
regionalnych rolników, 
na produkcji zdrowej 
żywność dostosowanej 
do naszych warunków 
i naszego zachodnio-
pomorskiego klimatu. 

Dlaczego wyborcy 
mają głosować na 
Marka Łagockiego?

Marek łagocki to 
gwarancja realizacji 
postulatów obywateli, 

zwłaszcza przy obec-
nym układzie sił po-
litycznych w rządzie 
i parlamencie. Lewi-
ca słucha ludzi i ich 
potrzeb. A ja jestem 
gwarantem tego, że 
zadbam o interes tu-
tejszych mieszkań-
ców. To zawsze było 
moją misją i tego 
będę się trzymał!

Czy apelujesz do 
innych kandyda-
tów o dobrą, me-
rytoryczną kampa-
nię, jak podczas 
poprzedniej kam-
panii?

Proszę, by prowa-
dzili spokojną, mery-
toryczną kampanię, 
bez fali hejtu i jadu, 
bez tej brutalnej wal-
ki, którą mieliśmy 
już okazję obserwo-
wać. Przecież nam 
wszystkim zależy na 
tym, by rozwijał się 
nasz region i by na-
szym mieszkańcom 
żyło się lepiej. Na 
tym się skupmy.

Fot. KP
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„Przed nami jeszcze wiele różnych inicjatyw i pomysłów”
POLITYKA

Rozmowa z Piotrem 
Jedlińskim, prezy-
dentem Koszalina 
ubiegającym się o 
reelekcję.

Podpisał Pan do tej 
pory kilka porozu-
mień dotyczących 
wsparcia Pana 
kandydatury. Które 
są dla Pana najważ-
niejsze?

Dla mnie najważ-
niejsze jest poparcie 
mieszkańców Kosza-
lina, nie polityków. Do 
tych wyborów idzie-
my wspólnie z Trzecią 
Drogą, „Polską 2050 
Szymona Hołowni”, 
„PSL” oraz przedsta-
wicielami partii „No-
woczesna”, „Inicjaty-
wa Polska” Minister 
Edukacji Barbary No-
wackiej i wielu kosza-
lińskich stowarzyszeń. 

Mamy szerokie popar-
cie różnych środowisk. 
Ostatnio dołączyli do 
tej grupy młodzi ludzie 
zrzeszeni wokół Mło-
dzieżowego Okrągłe-
go Stołu.

Młodzi zgłosili listę 
postulatów - będzie 
Pan je realizował? 

Stowarzyszenie „Mło-
dzi dla Przyszłości” 
działa w Koszalinie od 
wielu miesięcy. Są or-

ganizatorami zbiórki 
podpisów pod otwar-
ciem oddziału psychia-
trii dziecięcej w Szpita-
lu Wojewódzkim oraz 
bardzo ważnego dla 
wydarzenia – Młodzie-
żowego Okrągłego 
Stołu. To tam kilkuset 
młodych koszalinian 
wypracowało szereg 
postulatów, które za-
mierzamy zrealizować 
w kolejnej kadencji. 
Bardzo się cieszę z tak 
dużej aktywności na-

szej młodzieży. Liczę 
na dobrą współpracę.

Zderzył się Pan z 
hejtem, choćby na 
jednej z ostatnich se-
sji rady miejskiej. Czy 
da się w dzisiejszych 
czasach prowadzić 
kampanię bez mowy 
nienawiści?

Kilka dni temu mój kon-
kurent w wyborach za-
chęcał internautów do 
hejtowania mnie. Wcze-
śniej jego współpracow-
nicy tygodniami wylewa-
li obraźliwe dla miasta 
i dla mnie komentarze 
w social mediach. Dla 
takiego zachowania nie 
ma w Koszalinie miej-
sca. Musimy skończyć 
z partyjnymi wojnami i 
szczuciem jednych na 
drugich. Koszalin nie 
może być podzielony 
na zwolenników tej czy 
innej partii. Koszalin 
podzielony to Koszalin 
słaby, ogrywany przez 

Fot. KP

większych. Tylko zjed-
noczeni będziemy na-
prawdę silni i skuteczni.

Na ulicach możemy 
zauważyć kolorowe 
billboardy. Przyby-
wa mieszkańców, 
fotografujących  się 
w bluzach Dumni 
z Koszalina Będą 
kolejne pomysły na 
kampanię?

Prowadzimy energicz-
ną pozytywną kam-
panię skupioną na 
przyszłości i nowych 
wspaniałych ludziach, 
których Koszalin potrze-
buje. Każdego dnia do 
drużyny „Dumni z Ko-
szalina” dołączają setki 
mieszkańców. Można 
powiedzieć, że tworzy 
się taki nasz koszaliń-
ski oddolny patriotyzm. 
Jest to niezwykle budu-
jące. Przed nami jesz-
cze wiele inicjatyw i po-
mysłów w najbliższych 
tygodniach.

PREZYDENT MIASTA KOSZALINA
informuje o ogłoszonych przetargach ustnych nieograniczonych na sprzedaż prawa własności nieruchomości
stanowiących własność Gminy Miasto Koszalin

Szczegółowe informacje można uzyskać w Wydziale Nieruchomości Urzędu Miejskiego w Koszalinie – II piętro, pokój 238 tel. 94 348 88 
10; 94 348 88 19, wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miejskim w Wydziale Nieruchomości, II piętro, przy pokoju 238 oraz opu-
blikowano na stronach internetowych: http://bip.koszalin.pl – ogłoszenia Wydziału Nieruchomości i www.koszalin.pl – Dla Inwestorów.

Materiał zamawiany
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INWESTYCJA

Miejskie Wodociągi 
i Kanalizacja  inwe-
stują w odnawialne 
źródła energii. Na te-
renie ujęcia wody po-
wstanie nowa farma 
fotowoltaiczna.
 
Cel to zmniejszenie 
kosztów związanych 
z zaopatrzeniem miej-
skich obiektów w ener-
gię elektryczną. - To 

kontynuacja naszego 
programu. Po wybudo-
waniu tej farmy blisko 
18 procent energii zu-
żywanej przez Miejskie 
Wodociągi i Kanaliza-
cję będzie pochodziło 
z odnawialnych źródeł 
- zapowiedział prezy-
dent Piotr Jedliński. 

Projektowanie in-
stalacji potrwa pół 
roku, a realizacja in-
westycji kolejne pół 
roku. Planowany 
koszt  to 1,5 mln zł. M

Fot. KP

Nowa instalacja
larnie pomagać różnym 
organizacjom, instytu-
cjom i osobom potrzebu-
jącym. – Raz w miesią-
cu wybierzemy kogoś, 
kto swoją działalnością 
wnosi coś do miasta i 
potrzebuje pomocy – 
tłumaczył Roman Pło-
ski. – To są małe rzeczy, 
ale dla kogoś to wielka 
pomoc. Naszym działa-
niem chcemy wywołać 
tzw. falę niesienia pomo-
cy, która powędruje do 
osób potrzebujących. M

Małe gesty to często wielka pomoc
WOLONTARIAT

Redaktor Marek Ła-
gocki i geodeta Ro-
man Płoski konty-
nuują swoją misję 
pomagania. W piątek 
(23 lutego) odwiedzili 
Stowarzyszenie Osób 
Niepełnosprawnych 
„IKAR” i obdarowali 
członków stowarzy-
szenia laptopem oraz 
drukarką.

Niedawno, w ramach 
swojej noworocznej ini-
cjatywy dobroczynnej, 
darczyńcy przekazali 
atestowane pojemniki 
do łóżek medycznych 
dla Hospicjum w Ko-
szalinie. Teraz pomogli 
Stowarzyszeniu „IKAR”. 
- Bardzo się cieszymy 
z prezentów. To ułatwi 
nam pracę – powiedział 
Władysław Kozioł, Pre-
zes „Ikara”. Darczyńcy 
nie zamierzają na tym 
poprzestać. Chcą regu-

Fot. KP
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„Czyste ulice i równe krawężniki nie mają barw partyjnych”
POLITYKA

Rozmowa z dr Igo-
rem Pogonowskim, 
wykładowcą akade-
mickim, kandyda-
tem do Rady Miej-
skiej w Koszalinie w 
okręgu nr 3. 

Ubiega się Pan o 
mandat w Kosza-
lińskiej Radzie 
Miejskiej skąd ten 
pomysł na kandy-
dowanie? 

Wszystko tak napraw-
dę przyszło naturalnie. 
Od lat czynnie biorę 
udział w różnych inicja-
tywach społecznych 
na rzecz mieszkańców 
naszego miasta. Wraz 
z żoną organizujemy 
największe turnieje 
tańca ulicznego i to-
warzyskiego w regio-
nie.  Włączamy się w 
różnego rodzaju akcje 
charytatywne. Takie 
działanie dają olbrzy-
mią satysfakcję ale 
również motywują do 
dalszej pracy na rzecz 
mieszkańców. Decy-
zja o ubieganiu się o 
funkcję radnego wy-
dała mi się kolejnym 
naturalnym krokiem. 

Od kiedy Pan miesz-
ka w Koszalinie i czy 
lubi Pan to miasto?

W Koszalinie miesz-
kam praktycznie całe 
życie. Wprawdzie 
urodziłem się w Po-
łczynie Zdroju, ale 
tylko dlatego, że ko-
szalińska porodówka 
przechodziła wtedy 
remont. Czy lubię to 
miasto? Oczywiście 
tutaj poznałem swo-
ją żonę, wychowuję 
dwójkę dzieci, mam 
swoją rodzinę i przy-
jaciół. Pomimo tego, 
że zwiedziłem kawa-
łek świata to lubię tu-
taj wracać. Koszalin 
ma coś w sobie wyjąt-
kowego, zieleń, świe-
że powietrze, bliskość 
do morza. Uważam, 
że jest to miasto z po-
tencjałem. Chciałbym 

mieć większy wpływ 
na jego rozwój. 

Jaką konkretnie 
rzeczą chciałby się 
Pan zająć jako radny 
miejski?

Praca radnego to tak 
naprawdę praca na 
wielu różnych płasz-
czyznach. Począwszy 
od utrzymywania sta-
łego kontaktu z miesz-
kańcami, pomocy w 
rozwiązaniu z pozoru 
błahych spraw takich 
jak nierówny chodnik 
czy też nieoświetlona 
ulica aż do tworzenia 
strategii rozwoju mia-
sta czy też uchwa-
lania jego budżetu. 
Budżetu, który w tym 
roku oscyluje wokół 
rekordowego miliarda 
złotych. Zakres prac 
i odpowiedzialności 
radnego jest bardzo 
szeroki i tak naprawdę 
nigdy się nie kończy. 
Miasto to żywy orga-
nizm, w którym prak-
tycznie cały czas jest 
coś do zrobienia. Wy-
starczy spojrzeć na to 
co dzieję się z ulicami. 
Powstające dziury są 
problemem, który tak 
naprawdę nigdy się 
nie kończy. Walczy z 
tym praktycznie każdy 
samorząd w Polsce, 
a Koszalin nie jest tu-
taj żadnym wyjątkiem. 
Radni miejscy powinni 
szukać takich rozwią-
zań, które skutecznie 
ograniczą ten proces. 
Wierzę w to, że dzię-
ki budowie obwodnicy 
Koszalina z naszych 
ulic zniknie ruch sa-
mochodów ciężaro-

wych. Tym samym po-
prawi się stan dróg w 
mieście. 

W najbliższych 
wyborach samorzą-
dowych wystartuje 
kilka komitetów 
wyborczych, który z 
nich Pana zdaniem 
ma największe szan-
se na wygraną? 

Wybory samorządowe 
rządzą się trochę inny-
mi prawami niż wybory 
parlamentarne, bo tak 
naprawdę dotyczą zu-
pełnie innych rzeczy. 
Samorząd nie decy-
duje o sprawach świa-
topoglądowych takich 
jak prawo do aborcji, 
eutanazji czy też spo-
sobu kształtowania 
polityki zagranicznej 
państwa. Samorząd 
dotyczy rzeczy bardziej 
prozaicznych takich 
jak wspominana wyżej 
infrastruktura drogo-
wa, oferta społeczno 
- kulturalna miasta czy 
też chociażby liczba 
dostępnych miejsc w 
żłobkach. Wybierając 
przedstawicieli do rady 
miejskiej, często mamy 
możliwość zagłosowa-
nia na osoby, które zna-
my. Często mieszkają 
na tej samej ulicy, robią 
zakupy w tym samym 
sklepie i spotykają się 
z podobnymi do nas 
trudnościami. Warto 
jest postawić na osoby 
aktywne, zdecydowane 
i sprawcze, które potra-
fią zrobić coś dobrego 
dla lokalnej społeczno-
ści niezależnie od po-
siadanych przez nich 
poglądów politycznych. 

Czyste ulice i równe 
krawężniki nie mają 
barw partyjnych. Z tego 
też względu pomimo 
określonych przekonań 
politycznych postano-
wiłem wystartować z 
bezpartyjnego komite-
tu „Dumni z Koszalina”, 
który w mojej ocenie 
jest najlepszym wybo-
rem dla mieszkańców. 

Za nami najdłuższa 
od 1989 roku, bo aż 
6 letnia, kadencja 
samorządu. Co cze-
ka nas w kolejnej?

Wydarzenia ostat-
nich lat pokazują 
nam, jak bardzo ży-

cie potrafi być nie-
przewidywalne i cięż-
ko jest powiedzieć co 
może wydarzyć się w 
przyszłości. Pande-
mia koronawirusa, 
wojna na Ukrainie 
czy kryzys energe-
tyczny są wydarze-
niami, o których jesz-
cze kilka lat temu 
nikt nie myślał a zde-
terminowały funkcjo-
nowanie samorządu 
przez ostatnie lata.  
W nadchodzącej ka-
dencji wciąż będzie-
my zmagać się ze 
skutkami tych zda-
rzeń. Rosnące kosz-
ty energii oraz pracy 
będą miały znaczący 

wpływ na kształt miej-
skich inwestycji. Po-
mimo tego wierzę, że 
Koszalin pod koniec 
przyszłej kadencji 
będzie mógł się po-
chwalić m.in nowym 
dworcem, euro-bo-
iskiem na stadionie 
Gwardii, rozpoczęte 
zostaną również pra-
cę nad rewitaliza-
cją centrum miasta. 
Dzięki inwestycjom 
w czystą i bezpiecz-
ną energię odnawial-
ną Koszalin przyszłej 
kadencji to również 
miasto odchodzące 
od węgla osiągające 
neutralność emisyj-
ną do 2030 roku.  

Publicystyka1 marca 2024koszalininfo.pl
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twa Olgierd Geblewicz 
podczas spotkania w 
Szpitalu Wojewódzkim 
w Koszalinie. - Wiemy, 
że sprzęt się zużywa. 
Wiemy też, że naukowcy 
wynajdują coraz lepsze 
urządzenia, by pomagać 
nam leczyć. Chcemy 
pod względem inwesty-
cyjnym wspierać nasze 
placówki. Jesteśmy taką 
Zachodniopomorską 
Orkiestrą Świątecznej 
Pomocy z pieniędzy na-
szych podatników, ale to 

Umowy zostały podpisane, będą nowe szpitalne inwestycje  
ZDROWIE

Samorząd wojewódz-
twa przeznaczył z bu-
dżetu ok. 8 mln zł na 
podnoszenie jakości 
opieki medycznej w 
województwie. Z tej 
puli prawie 2 mln zł 
otrzymał Szpital Woje-
wódzki w Koszalinie. 
W poniedziałek Mar-
szałek Województwa 
Olgierd Geblewicz 
podpisał umowy z 
przedstawicielami sze-
ściu placówek.
 
- Budżet województwa 
został przyjęty i po raz 
kolejny znalazły się kolej-
ne miliony na zachodnio-
pomorskie szpitale, stąd 
moja wizyta w Koszali-
nie, gdzie podpisujemy 
kilka umów dla placówek 
z tej części województwa 
na dofinansowanie re-
montów, bądź zakupów 
sprzętowych – mówił 
Marszałek Wojewódz-

Fot. SWK

Materiał zamawiany
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zawsze mądre i dobre 
inwestycje.

Pomoc, jaką przekaże 
Urząd Marszałkowski, 
trafi w sumie do dziewię-
ciu podległych jednostek, 
w całym województwie. 
W Koszalinie umowy 
wsparcia podpisali z 
Marszałkiem przedsta-
wiciele: Szpitala Woje-
wódzkiego w Koszalinie, 
Specjalistycznego Ze-
społu Gruźlicy i Chorób 
Płuc w Koszalinie, a tak-
że Szpitala w Gryficach, 

Szpitala Uzdrowiskowe-
go Willa Kołobrzeg, Za-
kładu Opiekuńczo-Lecz-
niczego w Tucznie oraz 
Wojewódzkiego Ośrod-
ka Terapii Uzależnienia 
od Alkoholu i Współuza-
leżnienia w Stanominie. 
Władze samorządu wo-
jewództwa udzieliły tym 
placówkom wsparcia w 
wysokości prawie 4 mln 
złotych. Umożliwi to reali-
zację sześciu projektów 
inwestycyjnych. Łącznie 
pomiędzy marszałkow-
skie placówki medyczne 
w całym województwie 
podzielono 8 mln zło-
tych. - W tym roku w tej 
części województwa in-
westycje sfinansowane 
z tej puli będą warte po-
nad 4 mln zł, z czego 3,8 
mln pochodzi z budżetu 
województwa – mówił 
Marszałek Olgierd Ge-
blewicz. - Staramy się 
rokrocznie od 8 do 10 
mln rozdzielać między 
nasze zachodniopomor-
skie placówki medyczne. 
Przez te kilkanaście lat, 
gdy jestem Marszałkiem, 
to pieniądze, które zde-
cydowanie przekroczyły 
100 milionów złotych.

Największą dotację z 
całej puli otrzymał Szpi-
tal Wojewódzki w Ko-
szalinie. Placówka kupi 
aparat RTG z ramieniem 
„C” z pływającym stołem 
do zabiegów chirurgii 
naczyniowej, chirurgii 
ogólnej, chirurgii urazo-
wej i urologii, do tego 
przystosuje też potrzeb-
ne pomieszczenia – cały 
koszt to 2 mln zł, a do-
tacja marszałkowska to 
niemal cała potrzebna 
kwota, Szpital jako wkład 
własny przeznaczy na 

zakup 50 tys. złotych. 
- Podążając za najnow-
szą myślą techniczną, 
staramy się zapewnić 
jak najnowocześniejszy 
sprzęt w naszym szpi-
talu i dlatego cieszymy 
się, że po raz kolejny 
mogliśmy skorzystać ze 
wsparcia ze strony sa-
morządu województwa i 
Pana Marszałka. Bardzo 
dziękuję za uwzględnie-
nie naszego wniosku 
i znaczne dofinanso-
wanie – mówił Paweł 
Samelak, Zastępca Dy-
rektora ds. Techniczno 
– Administracyjnych w 
Szpitalu Wojewódzkim 
w Koszalinie. Marszałek 
Olgierd Geblewicz pod-
kreślił: - To prawie dwa 
miliony złotych, a więc 
prawie połowa tego, co 
dziś rozdajemy, ale też 
mamy świadomość, że 
ten szpital jest jedną z 
trudniejszych placówek 
w naszym wojewódz-
twie, w tej części Pol-
ski, a nawet w kraju. To 
szpital, który w pewnym 
sensie przez swoje poło-
żenie, trochę samotnie, 
jako szpital wielospe-
cjalistyczny, obsługuje 
dużą część naszej po-
pulacji. W zasadzie 
trudno wyobrazić sobie 
profesjonalną ochronę 
zdrowia i bezpieczeń-
stwa pacjentów we 
wschodniej części na-
szego województwa bez 
tego szpitala. Cały czas 
wspieramy ten szpital i 
monitujemy do NFZ, by 
dostrzegał wyjątkowość 
tej jednostki, bo ona na-
prawdę warta jest tego, 
by w zdroworozsądkowy 
sposób ją wspierać. To 
jednostka kluczowa dla 
nas i zawsze to podkre-
ślam i za każdym razem, 
gdy dzielimy pieniądze, 
to tę placówkę staram 
się uwzględniać, bo na-
prawdę doceniam to, co 
robi dyrekcja, ale przede 
wszystkim doceniam to, 
co robi personel, któ-
ry czasami jest bardzo 
przepracowany. Skła-
dam podziękowania dla 
personelu na ręce pana 
dyrektora.

Jak zostaną wykorzy-
stane fundusze przez 

pozostałe placówki? 
Specjalistyczny Zespół 
Gruźlicy i Chorób Płuc 
w Koszalinie skorzysta 
z dotacji w wysokości 
465 tys. zł. Przeznaczy 
je na modernizację in-
stalacji przywoławczej 
na Oddziale Pulmonolo-
gicznym (I i II) oraz dopo-
sażenie pracowni w apa-
raty polisomnograficzne, 
szafę bronchoskopową i 
program IRIS. Koszt cał-
kowity to 495 tys. złotych. 
Dla Szpitala w Gryficach 
zaplanowano 600 tys. zł. 
Środki umożliwią zakup 
wartego 1 mln zł aparatu 
stacjonarnego RTG dla 
potrzeb Zakładu Diagno-
styki Obrazowej (wkład 
własny jednostki to 400 
tys. złotych).  Szpital 
Uzdrowiskowy Willa 
Fortuna w Kołobrzegu 
otrzyma 61 tys. zł. Dzię-
ki udzielonemu wsparciu 
zakupi urządzenie do 
masażu suchego i apa-
rat czterokanałowy. War-
tość zakupu to 110 tys. 
złotych. Zakład Opiekuń-
czo-Lecznicy w Tucznie 
będzie miał do dyspo-
zycji 333 tys. zł. Dotacja 
pomoże w rozbudowie 
i przebudowie wraz ze 
zmianą sposobu użyt-
kowania budynku pralni 
na biura placówki. Koszt 
inwestycji oszacowano 
na 406 tys. złotych. Do 
Wojewódzkiego Ośrod-
ka Terapii Uzależnienia 
od Alkoholu i Współuza-
leżnienia w Stanominie 
trafi 360 tys. zł. Dofinan-
sowanie umożliwi prze-
budowę i wymianę ze-
wnętrznej platformy na 
windę osobową. Koszt 
całkowity modernizacji 
wyniesie 400 tys. zło-
tych.

Marszałek Wojewódz-
twa Olgierd Geblewicz 
podsumował: - Konse-
kwentnie jako Zarząd 
Województwa, jako sa-
morząd, inwestujemy w 
nasze placówki ochrony 
zdrowia. Chcemy, żeby 
były dobrze wyposażo-
ne, żeby pacjenci mogli 
spędzać ten trudny czas 
w jak najlepszych warun-
kach i by nasza wspania-
ła kadra miała jak najlep-
szy komfort pracy. 

Z Koszalina i regionu
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POLITYKA

Przed koszalińskim 
ratuszem odbyła się 
konferencja przeciw-
ko mowie nienawiści. 
Zainteresowani mają 
nadzieję, że uda się 
zatrzymać negatywną 
falę hejtu.  

W spotkaniu wzięli 
udział m.in. Błażej Pa-
piernik, Tomasz Nowe, 
Marcin Waszkiewicz 

i Tomasz Czuczak. 
Przytoczono komen-
tarz, który pojawił się 
na profilu kandydata na 
prezydenta Tomasza 
Sobieraja. Uczestnicy 
stanowczo potępiają 
tego typu zachowania. 
Wspomniano również o 
niedawnej sytuacji, jaka 
wydarzyła się podczas 
koszalińskiej Trybuny 
Obywatelskiej. Wów-
czas w dosadny sposób 
został obrażony prezy-
dent Koszalina.            M

Fot. KP

Mówią stop hejtowi

- Jak tylko zdacie egza-
min, zapraszam do nas 
w lipcu z podaniami. A 
gdy uzyskacie prawo 
do wykonywania zawo-
du, wówczas będziecie 
mogli podjąć pracę – 
zachęcała Pielęgniarka 
Naczelna Jadwiga Der-
da. - Możemy się poro-
zumieć, co do oddzia-

łu, gdzie chcielibyście 
spróbować swoich sił. 
Gdy po okresie adapta-
cji uznacie, że chcecie 
przenieść się na inny 
oddział też możemy 
się dogadać. Jesteśmy 
otwarci. Nie będę ukry-
wać, że potrzebujemy 
pielęgniarek i pielęgnia-
rzy. Studenci pytali m.in. 

Fot. SWK

ZDROWIE

Pielęgniarka Naczel-
na Jadwiga Derda 
i Pielęgniarka Od-
działowa z Oddziału 
Dziecięcego Anna 
Iwanisik ze Szpita-
la Wojewódzkiego w 
Koszalinie spotkały 
się ze studentami III 
roku Pielęgniarstwa, 
którzy kształcą się w 
Państwowej Wyższej 
Szkole Zawodowej w 
Koszalinie.
 
Studenci z tej grupy 
jeszcze w tym roku 
uzyskają uprawnienia 
do wykonywania zawo-
du, a tym samym będą 
mogli podjąć pracę 
w  szpitalu. – Spośród 
ponad 20-osobowej 
grupy, która uczest-
niczyła w spotkaniu, 
większość zadekla-
rowała chęć podjęcia 
pracy w Szpitalu Woje-
wódzkim w Koszalinie. 

Szansa na pracę na oddziałach szpitala 

jektu. Prawdopodobnie 
ulice Matejki i Zwycię-
stwa, które sąsiadują 
z budynkiem, zostaną 
tymczasowo wyłączo-
ne z ruchu, natomiast 
budynek będzie stop-
niowo demontowany.

Przewidywany czas 
zakończenia prac to 
koniec maja bieżącego 
roku. Zgodnie z pla-
nem zagospodarowa-
nia przestrzennego na 
miejscu związkowca 
może powstać nowy 

obiekt, mający cztery 
kondygnacje. – Liczy-
my , że taki budynek 
wpisze się w krajobraz 
miasta – powiedział  
Robert Grabowski, 
rzecznik prezydenta 
Koszalina.                   M

Związkowiec przez lata dominował w panoramie miasta. Teraz miejsce tego 
charakterystycznego budynku zajmie niższy obiekt.

Fot. KP

ZMIANY

Wydział Architek-
tury i Urbanistyki z 
koszalińskiego ratu-
sza podjął decyzję o 
wydaniu pozwolenia 
na rozbiórkę związ-
kowca.

Udało się za drugim ra-
zem. Pierwszy wniosek 
o rozbiórkę nie został 
rozpatrzony z powo-
du braku niezbędnych 
dokumentów ze strony 
firmy odpowiedzialnej 
za projekt. Jednakże, 
po uzupełnieniu bra-
kujących dokumentów, 
decyzja została osta-
tecznie wydana, co 
otworzyło drogę do re-
alizacji planów właści-
ciela budynku.

W Zarządzie Dróg i 
Transportu odbyło się 
spotkanie, podczas któ-
rego omówiono kwestie 
bezpieczeństwa zwią-
zane z realizacją pro-

Jest pozwolenie na rozbiórkę Związkowca

o możliwości i zasady 
zatrudnienia. Podczas 
dyskusji przyznali, że 
praktyki w Szpitalu wie-
le wnoszą, gdyż pozwa-
lają poznać realia pracy 
w zawodzie. Szpital 
Wojewódzki w Koszali-
nie potrzebuje obecnie 
dodatkowo ok. 40 pielę-
gniarek.                      M

WOLONTARIAT

Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy 
pobiła kolejny rekord. 
Podczas finału w Ko-
szalinie zebrano do-
kładnie 695 676,14 zł.

Ten wynik to efekt pra-
cy 480 wolontariuszy, 
100 osób z obsługi i 20 
wydarzeń zorganizo-
wanych jednego dnia. 
Szef koszalińskiego 

sztabu WOŚP, Jacek 
Bartkowski podkreślał, 
że nie chodzi jedynie 
o rekordy kwotowe, 
lecz o samo działanie 
ludzi, ich otwartość i 
chęć niesienia pomo-
cy. Największą kwotę 
zebraną przez indywi-
dualnych wolontariu-
szy odnotowała Dorota 
Janiszewska. Zebrała  
7781,88 zł.  Tegorocz-
na zbiórka  odbywała 
się pod hasłem „Płuca 
po pandemii”.            M

Fot. UM

Nowy rekord WOŚP
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Fot. KP

KULTURA

W piątek (23 lute-
go) w Klubie Bałtyk 
otwarto ósmą part-
nerską wystawę 
malarstwa Berna-
dety Pewniak i Wie-
sławy Kurowskiej. 
Jest zatytułowana 
„Łączy nas przy-
jaźń i pasja”.

Można podziwiać 
płótna akrylowe i 
olejne z martwą na-
turą. Są kwiaty, por-
trety i pejzaże. Ma-
larstwo to  sposób na 
życie obu koszaliń-
skich artystek. Wie-
sława Kurowska jest 
prezeską oddzia-
łu koszalińskiego 
Związku Plastyków 
Artystów Rzeczpo-
spolitej Polskiej. 
Bernadeta Pewniak 
jest z kolei członki-
nią Związku Artystów 
Plastyków oddziału 
Poznań oraz nale-
ży do stowarzysze-
nia ZPTP Koszalin. 
Obie panie aktyw-
nie uczestniczą w 
życiu artystycznym 
w naszym mieście. 
Chętnie dzielą się 
swoim artystycznym 
d o ś w i a d c z e n i e m 
podczas plenerów i 
zbiorowych wystaw. 
Swoimi pracami 
wspierają też różne 
przedsięwzięcia cha-
rytatywne. Podczas 
wernisażu w Klubie 
Bałtyk swój   mini 
recital muzyczny za-
prezentował Walde-
mar Jarosz.            SD

Dwie artystki połączyła przyjaźń i pasja do malarstwa
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W ramach Krajowej 
Mapy Zagrożeń Bez-
pieczeństwa odnoto-
wano 1505 zgłoszeń. 
Wyeliminowano 507 
z nich, pozostałe zo-
stały niepotwierdzone. 
Koszalińscy policjan-
ci przejęli 2866 sztuk 
odzieży oraz galan-
terii oznakowanych 
nieprawnie logotypa-
mi wiodących marek. 
Wartość podrobionych 
przedmiotów oszaco-
wano na ponad 280 
tysięcy zł. Zatrzyma-
no osoby obracające 
substancjami zabro-
nionymi, a także skon-
fiskowano łącznie 19 
kilogramów narkoty-
ków różnego pocho-
dzenia. Wiele pracy 
miała drogówka. W 
ubiegłym roku odno-
towano 2255 kolizji i 
37 wypadki drogowe. 
Rannych zostało 47 
osób, 10 zginęło. Aż 
66 777 tysięcy kierow-
ców poddano kontro-

Jak wyglądał rok 2023 oczami koszalińskich policjantów?
SŁUŻBY

W auli Komendy 
Miejskiej Policji od-
była się odprawa 
służbowa podsumo-
wująca pracę kosza-
lińskich policjantów 
w 2023 roku. 19 kilo-
gramów przejętych 
narkotyków, ponad 
2000 kolizji i 300 nie-
trzeźwych kierow-
ców - to kilka poli-
cyjnych statystyk z 
naszego miasta.

Komendant  Krzysztof 
Sieląg podsumował 
efekty pracy jednostki 
w 2023 roku. Policjan-
ci podjęli 20504 inter-
wencji i wszczęli 3036 
postępowań przygo-
towawczych. Wydział 
Ruchu Drogowego za-
trzymał 9877 spraw-
ców wykroczeń, a 304 
kierowców straciło 
uprawnienia do kiero-
wania pojazdami. 

Fot. KMP

li trzeźwości. Wśród 
nich 331 było nietrzeź-
wych.

Policja poszukiwa-
ła też pracowników. 
W ubiegłym roku na 
terenie koszalińskiej 
komendy realizowane 
było przedsięwzięcie 
„Zaplanuj swoją przy-
szłość - wstąp w Na-
sze szeregi”. Obecnie 
Komenda Miejska Po-
licji w Koszalinie ma 
347 etatów i 13 wol-
nych wakatów.          M
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